
 Protokół Nr XIV/16  
z obrad XIV Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 29 stycznia 2016 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XIV Sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Krzysztof  Judek  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej. 
Protokół nr XIII/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 30 
grudnia   2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”) bez odczytywania. 
Odczytany przez przewodniczącego porządek obrad XIV sesji Rady Gminy Stargard według, 
którego Rada Gminy obradowała  został przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami „za” w 
brzmieniu jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
   30 grudnia 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji rady Gminy  
   Stargard za rok 2015  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
5.Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na  
   terenie Gminy Stargard  
6.Informacja Wójta Gminy o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach w roku 2015  
   związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia planu miejscowego lub   
   jego zmiany  
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
7.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2015. Analiza remontów oraz  
   doposażenia szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów w roku 2015. 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
8.Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2015  
   Opinia Komisji socjalno-Porządkowej i Oświaty 
9.Ocena realizacji uchwał Rady Gminy za 2015 rok 
   Opinia Komisji  Rewizyjnej  
10.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
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11.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
12.Odpowiedź na interpelacje radnych 
13.Wolne wnioski i zapytania  
14.Sprawy różne  
15.Ustalenie terminu następnej sesji  
16.Zamknięcie obrad sesji 
 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XIV/95/1 6 w sprawie przyjęcia sprawozdań z pracy stałych 
komisji Rady Gminy Stargard za rok 2015 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sesji podczas głosowania 15 głosami „za’. 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XIV/95/16 w sprawie 
przyjęcia sprawozdań z pracy stałych komisji Rady Gminy Stargard  za rok 2015, która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XIV/96/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
 Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i 1 głosie „ wstrzymującym się „  podjęła uchwałę Nr XIV/96/16 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2016 r., która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XIV/97/16 w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
rozwoju sportu na terenie Gminy Stargard 
 
Przewodniczący rady poinformował ,że na posiedzeniu komisji rewizyjnej do projektu 
uchwały zostały zgłoszone uwagi jak również Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie 
miała zaopiniować projekt uchwały, aby uniknąć niepotrzebnych uwag i w dniu dzisiejszym 
radni otrzymali nowy projekt uchwały uwzględniający uwagi. 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały uwzględniający zmiany i dodał, że 
jeżeli w trakcie odczytywania projektu uchwały radni będą mieć pytania bądź uwagi to mogą 
zgłaszać. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XIV/97/16 w sprawie 
określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Stargard, która 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad.6  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię odnośnie informacji Wójta Gminy o zgłaszanych żądaniach i wydanych 
decyzjach w roku 2015 związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek uchwalenia 
planu miejscowego lub jego zmiany, a mianowicie: 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 25 stycznia  
2016 r.  stwierdziła na podstawie przygotowanej informacji o zgłaszanych żądaniach i 
wydanych decyzjach w roku 2015 związanych ze zmianą wartości nieruchomości wskutek 
uchwalenia planu miejscowego lub jego zmiany, że nie wpłynęły żądne żądania i nie wydano 
żadnej decyzji. 
 
Ad.7  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji dotyczącą  działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2015, analizy 
remontów oraz doposażenia szkół gminnych i  informacji na temat wypłaconych stypendiów 
w roku 2015, a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2016 r. 
przeanalizowała informację dotyczącą działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za 
2015 r. jak również zapoznała się z analizą remontów oraz z wyposażeniem szkół i 
wypłaconymi stypendiami w roku 2015 . 
Komisja wyrażając swoją opinię informację przyjęła.   
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.8 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji do tematu dotyczącego oceny działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej za rok 2015 w brzmieniu jak niżej: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na tym samym posiedzeniu dokonała oceny 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2015 przy dodatkowych 
wyjaśnieniach Kierownika tego Ośrodka Pani Anny Ładniak i informację o działalności  
przyjęła.     
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.9 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię do tematu w 
sprawie realizacji uchwał Rady Gminy za 2015 rok, a mianowicie: 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2016 r. przeanalizowała sprawozdanie 
z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w 2015 r. i to sprawozdanie przyjęła, ponadto 
dodała przewodnicząca komisja nie stwierdziła braku realizacji uchwał. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.10 
Informacja Wójta Gminy dotycząca wykonywania zadań przez gminę w okresie 
międzysesyjnym  
REFERAT FINANSOWY  

1. Zarządzenie Nr 265/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 31 grudnia 2015 r. 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę133 175 zł w 
działach:  

• 700 – Gospodarka mieszkaniowa (pozostała działalność):  ± 686 zł  
• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin):±  6 978 zł 



- 4 - 
• 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (ochotnicze straże 

pożarne, straż gminna):± 2 505 zł  
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych, gimnazja, dowożenie uczniów do szkół, zespoły obsługi 
ekonomiczno-administracyjnej szkół, dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, 
specjalna organizacja nauki, pozostała działalność):± 120 876 zł  

• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (pozostała działalność):± 130 zł  
• 926 - Kultura fizyczna (obiekty sportowe):± 2 000 zł  

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkół podstawowych, gimnazjum oraz Ośrodka Administracyjnego Szkół.  

1. Zarządzenie Nr 10/16 Wójta Gminy Stargard z dnia 12 stycznia 2016 r.  w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2016 r.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę29 990 zł w 
działach:  

• 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę (dostarczanie 
wody):± 19 000 zł  

• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin)  ± 3 500 zł  
• 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (straż gminna)± 6 290 zł  
• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, świetlice i 

kluby):± 1 200 zł  
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy.  

   REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO  
1. Wydano:  

o 28 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym:  
� 22 decyzje na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych,  
� 1 decyzję na rozbudowę budynku mieszkalnego oraz zmianę sposobu 

użytkowania poddasza na cele mieszkalne,  
� 1 decyzja na przebudowę i rozbudowę budynku gospodarczego  
� 1 decyzję na nadbudowę, przebudowę oraz zmianę sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na cele mieszkalne,  
� 3 decyzje w sprawie zmian uprzednio ustalonych warunków zabudowy,  

� 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w 
tym budowa odcinka sieci wodociągowej w Grzędzicach, 
budowa elektroenergetycznej linii kablowej w Poczerninie,  

� 2 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego 
projektu podziału nieruchomości z ustaleniami miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego;  

1. Udzielono, w oparciu o Regulamin udzielania zamówień do 30 000 euro, zamówienia 
publicznego na sporządzanie projektów decyzji o warunkach zabudowy oraz o 
ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego na obszarze gminy Stargard; w 
postępowaniu złożone zostały 2 oferty; umowę w sprawie zamówienia podpisano w 
dniu 22 stycznia 2016 r. z wybranym w wyniku postępowania wykonawcą, tj. Studio 
Architektury i  Urbanistyki Małgorzata Wojtaś–Frankowska z siedzibą w Stargardzie; 
wykonawca zaoferował następujące ceny jednostkowe (brutto) za sporządzanie 
projektu:  

1. decyzji o warunkach zabudowy   –   250,00 zł  
2. decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego   –   0,01 zł  
3. zmiany decyzji o warunkach zabudowy   –   0,01 zł  



- 5 - 
4. zmiany decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego   –   0,01 zł;  

1. Przygotowano postępowanie w sprawie udzielenia zamówienia publicznego, o 
wartości do 30 000 euro, na wykonanie analizy zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym gminy Stargard oraz oceny aktualności studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego.  

REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI  
I. Zadania wykonane.  

1. Awaryjna naprawa instalacji wodociągowej w budynku nr 2 w Koszewie (kotłownia 
c.o. + lok. mieszkalny)  

2. Awaryjna naprawa zewnętrznej instalacji elektrycznej zasilającej budynek świetlicy w 
Klępinie.  

3. Awaryjna naprawa kotła olejowego wraz z wymianą uszkodzonych części w budynku 
Pęzino 74 a (świetlica z biblioteką)  

4. Ułożenie chodnika w drodze wewnętrznej ul. Spółdzielców w Witkowie Pierwszym  - 
ETAP II.  

II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1. Obsługa eksploatacyjna i remontowa dróg na terenie gminy Stargard w 2016 roku.  
Do terminu składania ofert tj. do dnia 29.12.2015 roku do godz. 14:00  
Wpłynęły 3 oferty :  

1. Barkaz Inżynieria Lądowa Maria Bartczak na kwotę 744 929,00 zł  
2. STRABAG Sp. z o.o. na kwotę 1 139 865,19 zł,  
3. Przedsiębiorstwo Remontowo- Budowlane MAXBUD Stargard na kwotę 887 586,70 

zł.  
Przetarg prowadzony jest w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
III.  Bieżąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw.  
I. Zadania wykonane.  

1. Awaryjna naprawa instalacji wodociągowej w budynku nr 2 w Koszewie (kotłownia 
c.o. + lok. mieszkalny)  

2. Awaryjna naprawa zewnętrznej instalacji elektrycznej zasilającej budynek świetlicy w 
Klępinie.  

3. Awaryjna naprawa kotła olejowego wraz z wymianą uszkodzonych części w budynku 
Pęzino 74 a (świetlica z biblioteką)  

4. Ułożenie chodnika w drodze wewnętrznej ul. Spółdzielców w Witkowie Pierwszym  - 
ETAP II.  

II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1. Obsługa eksploatacyjna i remontowa dróg na terenie gminy Stargard w 2016 roku.  
Do terminu składania ofert tj. do dnia 29.12.2015 roku do godz. 14:00  
Wpłynęły 3 oferty :  

1. Barkaz Inżynieria Lądowa Maria Bartczak na kwotę 744 929,00 zł  
2. STRABAG Sp. z o.o. na kwotę 1 139 865,19 zł,  
3. Przedsiębiorstwo Remontowo- Budowlane MAXBUD Stargard na kwotę 887 586,70 

zł.  
Przetarg prowadzony jest w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI  

1. Wydano 18 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości w obrębach:  
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2. Wydano 4 zaświadczenia o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, 

położonych na terenie gminy.  
3. Wydano 8 decyzji na usunięcie drzew.  
4. Wydano decyzję o umorzeniu postępowania w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej 

z uwagi na brak wzrostu wartości nieruchomości po podziale.  
5. W dniu 30.12.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 2619/2015 stanowiącą 

umowę sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej w ewidencji 
jako działka nr 148/15 o powierzchni 0,1276 ha, położnej w obrębie Grabowo. Cena 
wywoławcza – 25 520,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 25 800,00 zł.  

6. W dniu 15.01.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 87/2016 stanowiącą 
umowę sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji 
jako działka nr 371/6 o powierzchni 0,1160 ha, położnej w obrębie Grzędzice. Cena 
wywoławcza – 46 695,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 47 165,00 zł.   

7. W dniu 15.01.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 129/2016 stanowiącą 
umowę sprzedaży nieruchomości rolnej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji jako 
działka nr 13/3 o powierzchni 1,25 ha, położnej w obrębie Pęzino. Cena wywoławcza 
– 40 000,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 40 400,00 zł.  

8. W dniu 18.01.2016 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 68/2016 stanowiącą 
umowę sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji 
jako działka nr 367/12 o powierzchni 0,1064 ha, położnej w obrębie Grzędzice. Cena 
wywoławcza – 42 818,00 zł. Najwyższa cena osiągnięta w przetargu: 43 250,00 zł. N 

 
Wójt Gminy również  poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył 
lub był to  zastępca wójta.  
W związku z udziałem w obradach sesji nowego radcy prawnego   Pana Krzysztofa Judka 
przewodniczący rady poprosił mecenasa o przestawienie swojej osoby. 
Radny Józef Tracz zapytał, czy z porad radcy prawnego  będą mogli korzystać mieszkańcy 
gminy i byłoby dobrze, aby sporządzić odpowiednią informację dla mieszkańców. 
Wójt Gminy odpowiedział, że postara się aby taka pomoc prawna była udzielana 
mieszkańcom gminy, ale obecnie powiedział wójt trwają uzgodnienia z radcą prawnym. 
Ad.11 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że brał udział w spotkaniach 
organizowanych z okazji „Dnia Dziadka” jak również w innych spotkaniach na które był 
zapraszany. 
Kolejno przewodniczący przedstawił pisma, które wpłynęły do biura rady od ostatniej sesji, a 
mianowicie: 
- pismo Rady Miejskiej w Goleniowie o poparcie podjętego przez nich stanowiska w sprawie   
  utrzymania spójności terytorialnej województwa zachodniopomorskiego i tutaj  
  przewodniczący dodał, że jeżeli jest taka wola rady to można takie stanowisko podjąć,  
- pismo  do Rady Sołeckiej wsi Skalin  jako odpowiedź na pismo z dnia 03 grudnia 2015 r. w  
  sprawie odbioru odpadów komunalnych z terenu gminy Stargard w tym także miejscowości  
  Skalin, podpisane przez Zastępcę Wójta. 
Ad..13 i 14 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos powiedział, że  ma  sprawę doraźną, która  dotyczy  
ul. Podleśnej w Grzędzicach gdzie  wykonując usługę  nawieziono na tą drogę i użyto 
materiału różnej jakości . Droga, która była słabo przejezdna przed wykonaniem tej usługi 
stała się praktycznie nie przejezdna. Mam pytanie powiedział radny, a dotyczy  materiału , 
który został zakupiony przez gminę na drogi w ilości 300 ton i leży w Trzebiatowie, a pytanie 
dotyczyło tego  czy ten materiał będzie wykorzystany, czy można go wykorzystać na ulicę w  
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Grzędzicach, czy gdzieś indziej. Rolnicy mieli ten materiał we własnym zakresie  
rozplantować i tutaj radny dodał, że  mówi o rozważeniu takiej ewentualności, a potrzeb 
drogowych jest wiele. 
Przewodniczący rady udzielił  odpowiedzi w sprawie złożonego materiału , który został 
przywieziony w okresie prac polowych, a wiosną ten materiał ma być  zużyty. Jest taka 
potrzeba pilna powiedział przewodniczący to połowę tego materiału oddamy i jest to decyzja 
uzgodniona z wójtem. Materiał ten jest  gruby, a jeżeli nam  zabraknie  materiału na drogi  to  
na  podsypkę użyjemy kruszywa drobnego znajdującego się koło radiostacji.    
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że ten temat w jakiś sposób zostanie załatwiony. 
Wójt Gminy odpowiedział, że ten złożony materiał jest o wiele lepszy i dalsze odcinki będą 
robione tym materiałem. Wójt również zaznaczył, że należy racjonalnie podchodzić do 
remontu dróg. 
 Małgorzata Cieplak poprosiła o załatanie dziur na wskazanym odcinku drogi w Witkowie  i 
dodała, że  po ostatnich deszczach tych dziur przybyło. 
Radna Agnieszka Lenda poruszyła temat dotyczący zakupu  pojemników i informacji 
mówiącej o sprzedaży, a zapytała co będzie z mieszkańcami  bloków wielorodzinnych czy są 
zobowiązani obligatoryjnie do zakupu dużych pojemników,  czy mogą dokonać zakupu 
mniejszych pojemników. 
Wójt Gminy odpowiadając poinformował ,że w dniu dzisiejszym odbywa się Walne 
Zgromadzenie  Związku Gmin Dolnej Odry i rozmawiał wójt z Zarządem na temat zakupu 
pojemników 120 l  przez mieszkańców bloków, tam gdzie jest taka możliwość. Regulamin 
powiedział wójt zakłada, że  przy blokach wielorodzinnych obowiązują duże pojemniki  
1100 l i tak było zapisane w specyfikacji o istotnych warunkach zamówienia do przetargu i 
firma która wygrała przetarg, będzie przestrzegać zapisów. W ocenie biura nic by się nie 
stało, ale głos decydujący ma firma, która wygrała przetarg, małe pojemniki to dodatkowe 
koszty. Odpowiedź będzie taka powiedział wójt musi być zgodnie z regulaminem. 
Kolejno radna Agnieszka Lenda zapytała skąd się wzięło zadłużenie skoro na początku 
byliśmy na plusie, a ostatni rok okazał się na minusie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że Związek przygotował informację i jest zadłużenie, ale o 6 
milionów zł jest tańszy przetarg, co pozwoli na szybsze wyjście z tego zadłużenia. 
Radna Agnieszka Lenda  zabierając dalej głos powiedziała m.in. ,że  nie zostały 
przedstawione  konkretne rzeczowe propozycje , nie ma  kalkulacje z różnymi propozycjami 
opłat, a być może mogłaby być cena uśredniona, zrobić to co dla nas jest korzystne, dążymy 
do segregacji, a to dużo kosztuje. 
Przewodniczący rady powiedział  o podniesieniu ceny za odbiór i zagospodarowanie 1 tony 
odpadów komunalnych segregowanych z 1 zł do 1004.00 zł, przypomniał o celu jaki ma być 
osiągnięty  przy tej ustawie i dodał, że zbyt szybko  zdecydowano o podwyżce opłat za 
wywóz odpadów komunalnych, co nie ma faktycznego uzasadnienia. 
Radny Mariusz Klewin zapytał , co będzie z dzwonami na segregowane odpady  na osiedlach 
mieszkaniowych, kiedy zmieni się firma wywożąca. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że nowa firma musi ustawić te dzwony. 
Kolejno wójt odniósł się do wcześniejszych wypowiedzi i między innymi powiedział, że nie 
można tak bezpośrednio porównywać ceny za odpady zmieszane, a odpady segregowane bo 
w przypadku odpadów segregowanych gdzie jest ich gabarytowo więcej, samochód 
wywożący musi przyjeżdżać więcej razy, powiedział również wójt o tym, że na osiedlach 
odpady trafiają do jednego pojemnika i nie ma segregacji, że jest zbyt mała różnicy pomiędzy 
opłatą za odpady komunalne mieszane, a segregowane. 
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Sołtys Sołectwa Trzebiatów Roman Kłoda powiedział ,że przy blokach są pojemniki duże, a 
mieszkańcy mają boksy na pojemniki i chcą mieć małe pojemniki 120 l , bo nie wszystkie 
osoby mieszkające w  bloku będą np. chcieli uczestniczyć w zakupie dużego pojemnika. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że nie może być taka, iż każdy robi co chce i nie można z tym nic 
zrobić. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że ma zapytanie i prośbę o ustalenie procedur na 
okoliczność uszkodzenia pojemników, aby było wiadomo w jaki sposób zgłaszać i do kogo, 
bo będziemy właścicielami tych pojemników, a zdarzały się już przypadki uszkodzeń w 
przeszłości.  
Wójt Gminy odpowiedział, że mamy  umowę ze Związkiem, deklaracje składane są do 
Związku i załatwianie reklamacji też przez Związek Gmin Dolnej Odry, bo związek wynajął 
firmę i musi to wyjaśnić. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że mieszkańca gminy, który oddaje śmieci i kupił na własność 
kosz i płaci co miesiąc abonament za wywóz  nie powinno go interesować  jakie są rozgrywki 
pomiędzy Gminą, Związkiem a firmą obsługującą . Moim zdaniem powiedział radny  firma 
wywożąca jest ubezpieczona, ale nie mamy takiej pewności. Dobrą stroną byłoby 
zapewnienie Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry przesłać takie pismo, że firma która 
wywozi lub też Związek jest ubezpieczony na taką okoliczność, wskazać w tym piśmie stronę 
do której mają się zgłaszać i w jakiej formie mieszkańcy gminy, aby nie było tak, że petent 
będzie odsyłany od biurka do biurka . Dosyć mieszkańcy mają już negatywnych bodźców 
związanych ze śmieciami,  więc ta forma  zabezpieczenia pisemnego wskaże osobę, która się 
będzie  tym zajmowała i zapewnieni, że jest  ubezpieczenie aktualne - jak najbardziej 
powinno mieć miejsce. Te kosze będą własnością prywatną i nie może być tak, że jeżeli firma 
uszkodzi kosz to będzie szukała winnego, ale nie w sobie. To trzeba sporządzić  na piśmie 
dodał radny,  a nie słownie, bo słowne przekazy nie zapewnią spokoju w naszej gminie. 
Przewodniczący rady powiedział, że chodzi o stworzenie procedur. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że każdy mieszkaniec ma prawo przyjść do pracownika 
gminy, bo gmina należy do Związku  i byłoby prościej, aby tym zajął się pracowni gminy.  
Kolejno w dyskusji radni podnosili temat  zadłużenia Związku motywując tym, że   wynik 
każdego roku był na plusie, wyjaśniono pojęcia dotyczące zobowiązań wymagalnych i  
niewymagalnych( nie upłynął termin płatności ), wójt poinformował, że gmina na równi ze 
wszystkimi brała udział w wywożeniu odpadów od 1 lipca 2013 roku, a nie   będąc członkiem 
formalnie byliśmy obsługiwani przez Związek, skarbnik gminy wyjaśniła różnicę pomiędzy 
należnościami, a wydatkami szacowanymi.  
Radny Maciej Lipka poruszył problem powstały przy zawirowaniach ze sprzedażą 
pojemników dla odbiorców indywidualnych jak również dla osób mieszkających w blokach 
wielorodzinnych. W dniu 18 stycznia 2016 Remondis wystosował pismo do mieszkańców 
zawierające informację, że mieszkańcy sami powinni wyposażyć się w pojemniki , co jest 
pewną nieścisłością powiedział radny, zasadne byłoby aby wcześniej Remondis zasięgnął 
opinii odnośnie tej sprawy, albo  to sprostował, ponieważ uchwała Nr 7/2015 Zarządu 
Związku Gmin Dolnej Odry  podjął decyzję o zmianie sposobu udostępniania koszy , w 
czasie kiedy gmina nie była pełnoprawnym członkiem Rada Gminy podjęła uchwałę 
podtrzymującą tą zmianę. W związku z powyższym jest prośba do Pana Wójta powiedział 
radny, aby podjął interwencję w  Remondisie celem sprostowania nieprecyzyjnego zapisu .  
Kolejna sprawa poruszona przez radnego dotyczyła drogi z Żarowa do Lubowa, a konkretnie 
wody w korycie drogi , bo teren  znajduje się powyżej drogi i to dotyczy dwóch odcinków tj. 
pierwszy odcinek to  zakręt drogi w Lubowie, a drugi odcinek drogi na przeciwko restauracji 
„ Gościniec” w Żarowie, nie ma żadnego odwodnienia tej drogi i sprawa jest trudna dla  
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mieszkańców nie tylko z uwagi na odwodnienie, ale również na bezpieczeństwo – dodał 
radny. 
Na obrady sesji przybyła sołtys sołectwa Lubowa Pani Irena Cichanowicz i zabrała głos, 
ponieważ chciała przedstawić sprawę drogi . Jak powiedziała Pani sołtys jest duży problem z 
drogą , który to problem jest znany od dawna , a dotyczy odwodnienia  drogi, a najbardziej 
dwóch odcinków tej drogi. Droga ta się zapada, bo jak powiedziała Pani sołtys pod spodem 
jest pusty kanał i się droga obniża, druga część drogi przy restauracji to z jednej strony drogi 
jak również z drugiej strony został podniesiony teren przez właścicieli i droga jest w dole. 
Walczymy z tym problemem przez cztery lata i Pan Wójt o tym wie kiedy przychodzą 
roztopy to trudno jest przejść tą drogą, wykonano na odcinku drogi na zakręcie doraźny 
przekop , aby spuścić wodę na działkę obok , po wyrażeniu zgody właścicielki. To są 
niewielkie pieniądze, aby wykonać odwodnienie tej drogi, ponadto nie wszystkie autobusy 
dojeżdżają do Lubowa i mieszkańcy muszą tą drogą chodzić do Żarowa i dodała Pani Sołtys, 
że z tej drogi nie tylko korzystają mieszkańcy Lubowa, ten teren kiedyś został sprzedany i 
zasypano kanał, a pod spodem jest pusto, droga się zapada i stoi woda i dlatego należy 
wykonać te dwa odcinki drogi, bo to nie są duże środki. 
Wójt Gminy odpowiadając poinformował ,że w budżecie są zapisane środki na odwodnienie 
drogi w Lubowie , a czasem  jest taka bezczynność prawna na upór właścicieli działek. Na 
pewno należy wyegzekwować odwodnienie drogi naprzeciwko „Gościńca” , właściciel 
działki podniósł teren to i musi zrobić odwodnienie drogi, a na drugim odcinku tj. na zakręcie 
zrobiono na razie odpływ. 
Sołtys Pani Irena Cichanowicz  poinformowała o drugim problemie zgłoszonym przez 
rolnika, a sprawa dotyczy mostu głównego na Inie, gdzie   prawdopodobnie pod spodem  jest 
olbrzymia dziura, warstwa jest cienka i może się zapaść, a jeżdżą tym mostem autobusy.  
 Pani Sołtys powiedział, ze zwraca się z prośbą o znalezienie środków w budżecie i chciałaby 
uzyskać odpowiedź, aby mogła ją przekazać mieszkańcom. 
Wójt Gminy odpowiadając powiedział ,że będziemy zgodni aby w tym roku zrobić 
rozeznanie cenowi i dokumentacje i mieć kosztorys, a w następnym budżecie wykonawstwo i 
tutaj wójt dodał, że być może jeszcze coś w  tym roku da się zrobić. Na dzień dzisiejszy 
powiedział wójt należy wyliczyć koszty tych dwóch kawałów drogi do Lubowa.  
Sołtys Pani Irena Cichanowicz powiedziała jeszcze o założeniu jednej lampy więcej w 
kierunku jak się jedzie na lasek na Reymonta , bo jak powiedział Pani Sołtys jest tam 
niebezpiecznie i to na rok przyszły przy udziale środków sołeckich  i jak zabraknie środków 
prosiłaby o dołożenie środków z budżetu gminy.  
Radny Maciej Lipka powiedział ,że na wykonanie odwodnienia  tej drogi w Lubowie, czyli na 
ten zakręt  jest 26 tys. zł zaplanowanych w budżecie, odnosząc się  do odwodnienia samego 
zakrętu powiedział o zrobieniu np. kanału odprowadzającego wodę prosto do rzeki. Następnie 
zapytał czy te 26 tys. zł starczy na te działania bo nie wiemy ile, brak jest kalkulacji i dalej 
radny powiedział czy jest zasadne przeznaczać te środki na opracowanie dokumentacji –
zakrętu, bo jest to zbyt mało środków na to zadanie. 
Skupmy się na wykonaniu odwodnienia ty90h dwóch odcinków i poszukać należy  środków 
w budżecie, będzie złożona deklaracja podatkowa przez Gaz-System lub inne ruchy 
finansowe, które dadzą  możliwość wykonania tych projektów w tym roku , a na następny rok 
za budżetować środki na wykonanie tych prac. 
Radny również powiedział, aby przyjrzeć się mostu o którym mówiła Pani Sołtys, rolnicy 
jeżdżą po nim maszynami, wywożą płody rolne  i  należałoby dokonać  przeglądu  przez 
fachowca.  
Wójt Gminy potwierdził, że jest to bardzo ważna sprawa jeżeli chodzi o rozwiązanie 
odwodnienia drogi w Lubowie  i należy do tego powrócić. 
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Radny Jarosław Kornet powiedział, że sprawa związana z drogą naprzeciwko Gościńca była 
poruszana w poprzedniej kadencji przez radnego Tomasza Nowickiego, teren był obniżony a 
właściciel go podniósł i nie wyraził zgody na odwodnienie, tym zajmowali się pracownicy 
urzędu. 
Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała o obowiązującej starej rzymskiej zasadzie, że nie 
wolno ze swojego  prawa robić pożytku, kosztem innego , jeżeli właściciel uniemożliwił 
korzystanie  z drogi gminnej to jest zobowiązany  do naprawienia tej drogi . My rozumiemy 
sytuację w Lubowie powiedziała radna  z podobną sytuacją spotykamy się w innych 
miejscowościach , chciałam Panią poprzeć bo akurat z tej drogi korzystają również inni 
mieszkańcy, którzy przejeżdżają przez tą drogę,  więcej cierpliwości i szacunku do innych 
miejscowości  jak np. Grzędzice czy Małkocin. Byłam ostatnio w Małkocnie na zebraniu 
dodała radna i są sytuacje różne o których mówili mieszkańcy i są  one znane Panu Wójtowi, 
a kwestią tego jest bark środków, bo radni wszystko zaakceptują.  
Radny Janusz Łojko powiedział o wykonanych już przystankach na żądanie i zapytał do kogo 
należy obowiązek wykonanie  chodnika w tym miejscu, bo obecnie tylko stoi znak. Ponadto 
poinformował ,że na drodze Małkocin-Klępino do ul. Morskiej zbierane jest pobocze z drogi. 
Wójt Gminy odpowiedział, aby woda nie stała na jezdni to Starostwo czyści pobocza drogi, a 
przystanki na żądanie to nasze zadanie i będą postawione wiatki lub peroniki.  
Radna Wiesław Kuśnierz zapytała o komunikację z Warchlinem. 
Wójt Gminy powiedział ,że nie ma  satysfakcjonującej odpowiedzi w tej sprawie ponieważ 
brak jest rozwiązania i  dodał, że w tej sprawie musi być jakieś rozwiązanie, bo praktycznie 
jest to jedyna miejscowość bez połączenia i tutaj wójt przypomniał o sondażach, które się 
odbyły i o rozwiązaniach proponowanych przewoźnikom prywatnym, ale nie ma takiej  firmy 
powiedział wójt, która by chciała jeździć. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, aby sondaż dał właściwy obraz  musi trwać dwa lata, 
a ludzie mszą mieć pewność, że autobus  pojedzie i dodała, że musimy zadbać o to,  aby jakaś 
komunikacja z tą miejscowością była, a ludzie z czasem zaczną korzystać,  bo tam w 
większości dodała radna mieszkają starsi ludzie. 
Przewodniczący rady  powiedział ,że jest wyjście,  bo skoro dopłacamy do każdego kilometra 
dla MZK, dlaczego nie moglibyśmy dopłacać do linii przewoźnika prywatnego. 
Wójt Gminy odpowiedział, że dopłacamy do  MZK na podstawie zawartego porozumienia.  
Radny Maciej Lipka poruszył temat bezpieczeństwa, a mianowicie doposażenia jednostek 
OSP w sprzęt ratujący życie- defibrylatory, tam gdzie są ludzie przeszkoleni w zakresie 
udzielania pierwszej pomocy przed medycznej. 
Wójt Gminy zaproponował, aby namówić rady sołeckie do  przeznaczania środki z funduszu 
sołeckiego na zakup sprzętu ratującego życie jak to zrobili mieszkańcy w Sownie oczywiście 
tam, gdzie są odpowiednie osoby przeszkolone. 
Radna Wiesława Kuśnierz poruszyła temat dotyczący dróg i zwróciła się z prośbą , aby przy 
przeglądzie dróg gminnych oraz przeglądzie dróg powiatowych zawnioskować do powiatu o 
dokonanie zmian w oznakowaniu i jako przykład podała drogę w  Małkocin np. przesunąć 
znak z nazwą miejscowości, bo powstały nowe budynki,  podobnie w  Siwkowie   i zmiana 
tablicy,  bo pojawiło się Kolonia Siwkowo i to trzeba poprawić. 
Przewodniczący rady powiedział o sprawie mieszkańców Sułkowo dotyczącą przywrócenia 
ze Stargardu   kursu autobusu MZK o godz. 18 30 i druga spraw dotyczyła zamiaru likwidacji 
Zespołu Szkół Budowlanych w Stargardzie  z prośbą mieszkańców o  interwencję  w tej 
sprawie i zaproszenie Starosty Powiatowego na sesję w tej sprawie. Z wyjaśnień radnych 
wynikało,  że sprawa to została odwołana, ale pozostała prośba o zaproszenie Starosty na 
sesję, bo są różne sprawy o których radny by chcieli porozmawiać. 
Ad.15 
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Przewodniczący Rady  Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej   
     sesji  i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie : 

- XV sesja Rady Gminy Stargard w dniu 26 lutego 2016 r. godz. 10 00 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 22 lutego 2016 r. godz. 8 30  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 23 lutego 2016 r. godz. 8 30 
- komisja rewizyjna dnia 24 lutego 2016 r. godz. 800 

Ad.19 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1220 zamknął obrady XIV sesji Rady Gminy 
Stargard. 
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